
RAKVICKÝRAKVICKÝ
ZPRAVODAJZPRAVODAJ

ZÁŘÍ 2022



SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané,

Umístění raka na kruhový objezd vyvolalo nebývalý 
zájem nejen rakvické veřejnosti. Česká televize zača‑
la s natáčením reportáže o instalaci plastiky ve středu 
29.  června kolem šesté hodiny ranní v  Přibicích, kde 
rak opustil dílnu svého tvůrce pana Pavla Valáška. Byl 
naložen na podvalník a poté se vydal na cestu ke svému 
místu určení. Po sedmé ráno začala náročná operace, 
kdy se nejprve na zabetonovaný ocelový nosník (který 
do té doby „obýval“ nádherný bílý kozlík) umístilo ma‑
sivní tělo raka, ke kterému byly postupně připevňovány 
ostatní části tohoto sympatického korýše. Po odvysílání 
živého televizního vstupu z místa instalace se o největ‑
šího raka na světě začaly zajímat média z celé republiky. 
Rak se stal hvězdou dne. Přestože je strážce naší obce 
na svém místě už více jak dva měsíce, zájem o něj ne‑
opadává. Stal se zajímavým objektem nejen pro turisty, 
kteří ho často cíleně vyhledávají, ale i pro všechny, kteří 
kolem něj pouze projíždějí.

Stavba třídy mateřské školky probíhá podle časové‑
ho harmonogramu. Hotova je elektroinstalace a vnitřní 
omítky. Následovat budou podlahy a topení. Nová zele‑
ná třída bude dokončena do konce letošního roku. Bě‑
hem ledna se vybaví nábytkem a v únoru příštího roku 
by se v nových prostorách měl začít ozývat dětský smích 
a někdy asi i pláč předškoláků.

V  srpnu začala rozsáhlá modernizace fyzikální třídy 
základní školy. Investice v hodnotě dvou milionů korun 
bude financována z  dotace Integrovaného regionální‑
ho operačního programu v  rámci Místí akční skupiny 
Lednicko ‑valtického areálu. Spolu s dotací na stavbu tří‑
dy MŠ se nám podařilo pro naši školu a školku z akčního 
plánu MAS získat už více jak pět milionů korun.

Dokončili jsme projektovou přípravu modernizace ve‑
řejného osvětlení a podali jsme žádost o dotaci v rám‑
ci Výzvy č.  NPO 1/2022 z  Národního plánu obnovy. 
Osazení 278 kusů nových svítidel s technologií LED do 
stávající soustavy veřejného osvětlení bude podle ener‑
getického posudku znamenat snížení příkonu elektrické 
energie do systému ze současných 38,1 kW na 12.7 kW 
což představuje roční úsporu téměř 107 MWh.
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PROJEKTY PŘIPRAVENÉ A PŘIPRAVOVANÉ K REALIZACI PRO VOLEBNÍ OBDOBÍ 2022 - 2026

VÝPIS Z USNESENÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE RAKVICE ZE DNE 16. 3. 2022

Vážení spoluobčané. Ve svém posledním slově staros‑
ty mě dovolte poděkovat všem, se kterými jsem se za 
posledních osm let pracovně potkal a s mnohými z nich 
úspěšně spolupracoval. Děkuju panu místostarostovi 
Pavlu Rousovi za skvělou spolupráci. Poděkování patří 
všem rakvickým zastupitelkám a zastupitelům. Děkuju 
zaměstnancům naší obce, děvčatům z úřadu a chlapům 
z  technického oddělení, všem zaměstnancům Základní 
a mateřské školy včele s  ředitelem Petrem Floriánem, 
spolkům, rakvickým firmám a živnostníkům. Moje velké 
díky, upřímné uznání a obdiv patří Sboru dobrovolných 
hasičů. Děkuju také všem úžasným a  šikovným lidem 
různých profesí a  oborů z  mnoha společností, firem, 
úřadů a institucí. Děkuju všem starostkám a starostům 

nejen našeho okresu. Bylo mě ctí být dvě volební obdo‑
bí jedním z nich. Uctivé poděkování věnuju také těm, co 
předčasně opustili tento svět a já jim už svá slova díků 
nemohu vyjádřit jinak než vzpomínkou.

Přeju mnoho úspěchů všem, kteří se prostřednictvím 
voleb rozhodli vstoupit do veřejného prostoru. Nově 
zvoleným zastupitelům pak hodně trpělivosti, vytrvalos‑
ti a elánu.

Vážení spoluobčané. Dovolte mi i Vám všem popřát 
především pevné zdraví, spokojenost a radost ve Vašich 
osobních životech a  také mnoho profesních a  pracov‑
ních úspěchů. Ať se nám všem Rakvičákům daří!

S úctou Radek Průdek

• Bytový dům: vydáno stavební povolení. Zřízeny elek‑
trické přípojky. Dokončuje se prováděcí projektová do‑
kumentace. Možná realizace od ledna 2023.

• Dílce: vykoupeno 75 % pozemků. Uzavřena předběž‑
ná ústní dohoda se zbývajícími vlastníky. Zpracovaná 
zástavbová studie, která je předmětem změny Územ‑
ního plánu č. 1. Další postup možný po schválení změ‑
ny ÚP.

• Veřejné osvětlení: zpracován pasport VO a energe‑
tický posudek. Podaná žádost o dotaci. Možná reali‑
zace od ledna 2023 (v případě získání dotace).

• Prodloužení veřejného osvětlení Luční: dokončena 
projektová dokumentace. Realizace 2023.

• Betonka: vydáno stavební povolení. Žádost o  dota‑
ci vyhověla formálním požadavkům ale byla zařazena 
mezi náhradní projekty. Z vlastních finančních zdrojů 
realizace možná ihned.

• Ulice Zahradní: dokončuje se zjednodušená projekto‑
vá dokumentace opravy vozovky. Zjištěn vysoký obsah 
polycyklických aromatických uhlovodíků. Možná reali‑
zace 2023.

• Kamenšťák: probíhá zpracování projektové dokumen‑
tace opevnění břehu. Podání žádosti o dotaci k Mini‑
sterstva zemědělství v roce 2023.

• Cyklo dráha: pokračuje projektová příprava. Možná 
realizace 2023.

• Skate park: realizace 2023

• Chodníky u hřiště: k etapě č. 1 vydáno územní roz‑
hodnutí a stavební povolení. Projektová dokumentace 
k etapě č. 2 dokončena. Zažádáno o územní souhlas 
a vydání stavebního povolení. Realizace 2023.

Radek Průdek, starosta

• Usnesení č. 2022/01/2 Starosta obce navrhuje schvá‑
lit program jednání zastupitelstva v rozšířené podobě.

• Usnesení č.  2022/01/3 Zastupitelstvo obce schva‑
luje uzavření dodatku k pachtovní smlouvě s pachtý‑
řem J. B., Rakvice, IČO: 04566394, uzavřenou dne 
25. 11. 2015. Předmětem dodatku je změna výměry 
zemědělského pozemku p. č. 5667 v k.ú. obce Rakvi‑
ce, tzv. Macharův trávník na 2.42 ha. Ostatní smluvní 
ujednáním zůstávají beze změn.

• Usnesení č. 2022/01/4 Zastupitelstvo obce souhlasí 
s uzavřením pachtovní smlouvy s M. M., Rakvice, na 
pozemek p. č. 5775 o výměře 18 311 m2 ve vlastnictví 
obce Rakvice za cenu 10.000,00 Kč/ha a rok na dobu 
určitou na jeden rok.

• Usnesení č. 2022/01/5 Zastupitelstvo obce schvaluje 
uzavření nájemní smlouvy s P. V., Rakvice na proná‑
jem obecního sklepu pod radnicí za cenu pronájmu: 
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3.100,00 Kč za kalendářní měsíc na dobu určitou 
10 let s výpovědní lhůtou 3 měsíc.

• Usnesení č. 2022/01/6 Zastupitelstvo obce schvaluje 
záměr směny části obecního pozemku p. č. 317/163 
(cca 47 m2) v k. ú. Rakvice za pozemek p. č. 452/67 
(cca 46 m2) v k. ú. Rakvice. Návrh na vklad a geomet‑
rický plán se žadatel zavazuje uhradit.

• Usnesení č. 2022/01/7 Zastupitelstvo obce schvalu‑
je záměr pronájmu pozemku p.  č. 2300/7. Zastupi‑
telstvo bere zprávu Finančního výboru na vědomí. 
Zastupitelstvo bere zprávu Ústřední inventarizační 
komise na vědomí.

• Usnesení č. 2022/01/8 Zastupitelstvo obce schvalu‑
je obecně závaznou vyhlášku č.  1/2022 o  stanovení 
obecního systému odpadového hospodářství na území 
obce Rakvice.

• Usnesení č. 2022/01/9 Zastupitelstvo obce schvaluje 
účetní závěrku ZŠ a MŠ Rakvice za rok 2021 a pře‑
vod výsledku hospodaření do rezervního fondu ve výši 
40.888,36 Kč a do fondu odměn částku 0,00 Kč.

• Usnesení č. 2022/01/10 Zastupitelstvo obce schva‑
luje uzavření smlouvy o  dílo na zajištění zpracování 
jednostupňové projektové dokumentace ke staveb‑
nímu povolení a provádění stavby, včetně inženýrské 
činnosti a výkazu výměr včetně rozpočtu v rámci akce: 
„Revitalizace a  opevnění břehu rybníku Kamenšťák“ 
se společností Regioprojekt Brno,  s.  r.  o. U  Svitavy 
1077/2, Brno 618 00, IČ: 00220078, zastoupena: 
Ing P.  Marčákem, jednatelem společnosti za cenu: 
374.000,00 Kč bez DPH.

• Usnesení č. 2022/01/11 Zastupitelstvo obce schva‑
luje provedení rozpočtového opatření č. 1/2022

• Usnesení č.  2022/01/12 Zastupitelstvo obce 
schvaluje záměr pronájmu obecního pozemku parc. 
č. 2621/15 (vodní plocha) o rozloze 14239 m2. Ve ve‑
řejné vyhlášce bude dána podmínka předložení podni‑
katelského záměru na využití vodní plochy, který bude 
rozhodující pro výběr budoucího nájemce.

• Usnesení č. 2022/02/2 Místostarosta obce navrhuje 
schválit program jednání zastupitelstva v podobě:

‑ stažení bodu č. 15 z plánovaného programu jedná‑
ní: Záměr prodeje části pozemku p. č. 3003/511

‑ doplnění bodu č. 22 k projednání: Žádost o mimo‑
řádnou dotaci Spolku vinařů z Rakvic

‑ bod č. 23: účast Obce Rakvice na elektronické aukci 
na podíl na pozemcích p. č. 3843/16 a p. č. 4070 
k k. ú. Rakvice

‑ bod č. 24: Jímací řízení spol. VaK Břeclav k převzetí 
stavebních objektů

‑ bod č. 25: Převedení prostředků z běžného účtu na 
terminované vklady

• Usnesení č. 2022/02/2 bylo schváleno.

• Usnesení č. 2022/02/3 Zastupitelstvo obce schvaluje 
v souladu s § 84, odst. 2, písm. b) zákona č. 128/2000 
Sb. Zákona o  obcích, ve znění pozdějších předpisů 
účetní závěrku obce Rakvice za rok 2021, sestavenou 
k 31. 12. 2021.

• Usnesení č. 2022/02/4 Zastupitelstvo obce schvalu‑
je Závěrečný účet obce Rakvice za rok 2021, včetně 
zprávy auditora o výsledku přezkoumání hospodaření 

obce za rok 2021 ‑ bez výhrad. Zastupitelstvo obce 
Rakvice bere na vědomí závěrečný účet spolu se zprá‑
vou o výsledcích přezkoumání hospodaření Dobrovol‑
ného svazku obcí Lednicko ‑valtického areálu za rok 
2021.

• Usnesení č. 2022/02/5 Zastupitelstvo obce schvaluje 
počet zastupitelů: devět, pro volební období 2022 ‑ 
2026. Zastupitelstvo bere zprávu Výboru pro život‑
ní prostředí na vědomí.

• Usnesení č. 2022/02/6 Zastupitelstvo obce souhla‑
sí s pronájmem pozemku p. č. 2621/15 ‑ vodní plo‑
cha o výměře 14.239,00 m2 a pozemku p. č. 2621/14 
o výměře 3.314,00 m2 ‑ ostatní plocha takto:

Panu J. K., Rakvice, dle předloženého podnikatelského 
záměru aktivit na vodní ploše rybníku p. č. 2621/15 
a  části přilehlého pozemku p.  č.  2621/14 za částku 
13.000,00 Kč/rok, vč. zohlednění inflace. Předpoklad 
zahájení aktivit je na sezónu v roce 2024. Pronájem 
vodní plochy je na dobu 10let.

Panu J. H., Rakvice, dle předložené žádosti o proná‑
jem pozemku p.  č.  2621/14 v  areálu ZD v blízkosti 
vodní plochy, za účelem chovu drobného hospodář‑

VÝPIS Z USNESENÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE RAKVICE ZE DNE 15. 6. 2022
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ského zvířectva ‑ ovcí, za částku 2.000,00 Kč/rok, vč. 
zohlednění inflace. Doba pronájmu: 10 let.

• Usnesení č. 2022/02/7 Zastupitelstvo obce souhla‑
sí se směnou části obecního pozemku p. č. 317/163 
(cca 47 m2) v k. ú. Rakvice ‑ část veřejného prostran‑
ství před rodinným domem na ul. Nádražní 462 za 
pozemek p. č. 452/67 (cca 46 m2) v k. ú. Rakvice pro 
žadatele T. B., Rakvice. Geometrický plán a návrh na 
vklad bude hrazen zúčastněnými stranami na polovi‑
ny.

• Usnesení č. 2022/02/8 Zastupitelstvo obce schvaluje 
pronájem pozemku p.  č.  2300/7 (vinice), o  výměře 
859 m2 pro paní E. H., Rakvice za cenu: 161 Kč/rok + 
zohlednění inflace. Doba pronájmu: 20 let.

• Usnesení č. 2022/02/9 Zastupitelstvo obce schvalu‑
je vzájemný zápočet mezi Obcí Rakvice, Náměstí 22, 
Rakvice, IČ: 00283568, zastoupenou starostou obce, 
p.  R. Průdkem a  společností Réva Rakvice,  s.  r.  o., 
Družstevní 854, Rakvice, IČ: 60748966, zastoupenou 
jednatelem, p. B. Průdkem.

Na straně obce byla po opravě cest v  areálu býva‑
lého ZD evidována částka ke spoluúčasti spol. Réva 
Rakvice, s. r. o. ve výši: 64.460,00 Kč, která je tímto 
vzájemným zápočtem uhrazena.

• Usnesení č.  2022/02/10 Zastupitelstvo obce sou‑
hlasí se zvýšením nájmů na pronájem Sokolovny od 
1. 1. 2023:

‑ akce, které organizují spolky v obci: 2.000,00 Kč
‑ akce pro soukromé osoby: 5.000,00 Kč
‑ upuštění poplatku ‑ částky 100 K/hod. ‑ příspě‑

vek na čistící a hygienické prostředky (zohledněno 
v ceně pronájmu)

• Usnesení č.  2022/02/11 Zastupitelstvo obce ne‑
schvaluje žádost předsedy oddílu stolního tenisu, 
p. Vítězslava Valy z TJ Sokol Rakvice k pořízení 6 ks 
stolů na stolní tenis + příslušenství (síťky).

• Usnesení č. 2022/02/12 Zastupitelstvo obce souhla‑
sí se záměrem prodeje části pozemku p. č. 3843/156 
o  výměře cca  20 m2 ve vlastnictví obce Rakvice za 
cenu 200,00 Kč/m2. Kupující: paní V. A., Rakvice.

• Usnesení č. 2022/02/13 Zastupitelstvo obce souhla‑
sí se záměrem prodeje části pozemku v části Trkma‑
nice p.  č.  5308 ve vlastnictví obce Rakvice za cenu 
100,00 Kč/m2. Kupující:

‑ pan M. P., Rakvice
‑ pan J. R., Břeclav
‑ pan M. L., Rakvice

• Usnesení č. 2022/02/14 Zastupitelstvo obce souhla‑
sí se záměrem prodeje části pozemku p. č. 27/2 o vý‑
měře cca 28 m2 ve vlastnictví obce Rakvice za cenu: 
200,00 Kč/m2. Kupující: manželé L. a Š. S., Rakvice. 
Zastupitelstvo bere na vědomí Rozpočtové opatře‑
ní č. 2/2022.

• Usnesení č. 2022/02/15 Zastupitelstvo obce schva‑
luje provedení rozpočtového opatření č. 3/2022.

• Usnesení č. 2022/02/16 Zastupitelstvo obce schva‑
luje uzavření smlouvy o poskytnutí dotace z KÚ JmK 
č.  JMK 076586, zastoupený Mgr.  J. Grolichem, hejt‑
manem Jihomoravského kraje, sídlo: Žerotínovo ná‑
městí 3, 601 82 Brno, IČ: 70888337. Přiznaná výše 
podpory: 77.000,00 Kč.

• Usnesení č. 2022/02/17 Zastupitelstvo obce schva‑
luje uzavření smlouvy o  dílo s  Regionální rozvojová 
agentura Východní Moravy, se sídlem: Tř.  Tomáše 
Bati 5146, 760 01 Zlín, IČ: 45659176, zastoupe‑
na RNDr.  O. Prudilem, ředitelem agentury za cenu 
93.170,00 Kč vč. DPH. Zastupitelstvo bere informaci 
o provedení inventarizace v roce 2022 na vědomí.

• Usnesení č. 2022/02/18 Zastupitelstvo obce schva‑
luje žádost o dotaci Spolku vinaři z Rakvic na pořízení 
laserového plašiče špačků v  ceně 350.000,00 Kč bez 
DPH.

• Usnesení č. 2022/02/19 Zastupitelstvo obce souhla‑
sí s účastí obce v elektronické aukci na podíl o velikos‑
ti 1/5 na pozemcích p. č. 3843/16 a 4070 zapsaných 
na LV č. 2039 a 3132 pro k. ú. Rakvice za stanovených 
podmínek dle Aukční vyhlášky č. UZSVM/BBV/5387/
2002‑BBVM k  elektronické aukci s  kaucí na zjištění 
zájemce o koupi nemovitých věcí v k. ú. Rakvice.

• Usnesení č.  2022/02/20 Zastupitelstvo obce sou‑
hlasí s podáním žádosti o objekty na pozemku parc. 
č.  2618/13, který je zapsán na LV 10001 a  jehož 
vlastníkem je obec Rakvice:

‑ studna jímací zděná
‑ šachtice

• Usnesení č. 2022/02/21 Zastupitelstvo obce souhla‑
sí s převedením prostředků z běžného účtu obce na 
termínované vklady Komerční banky a České spořitel‑
ně následovně:

Celkem 70.000.000,00 Kč:
do KB 35.000.000,00 Kč
na 1 rok 17.500000,00 Kč
na 6 měsíců 8.750.000,00 Kč
na 3 měsíce 8.750 000,00 Kč
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do České spořitelny 35 000 000,00 Kč
na 1 rok  17.500.000,00 Kč
na 6 měsíců  8.750.000,00 Kč
na 3 měsíce  8.750.000,00 Kč

Výsledek hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení č. 2022/02/21 bylo schváleno.

VÝPIS Z USNESENÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE RAKVICE ZE DNE 2. 8. 2022

• Usnesení č. 2022/03/2 Starosta obce navrhuje schvá‑
lit program jednání zastupitelstva v podobě, v jaké byl 
zveřejněn na úřední desce.

• Usnesení č. 2022/03/3 Zastupitelstvo obce schvalu‑
je uzavření veřejnoprávní smlouvy se Spolkem Vinaři 
z Rakvic, o. s., se sídlem Dolní 852, 691 03 Rakvice, 
IČ: 22670840, zastoupen p. V. Minaříkem k poříze‑
ní laserového plašiče špačků s příslušenstvím ve výši 
375.000,00 Kč.

• Usnesení č. 2022/03/4 Zastupitelstvo obce schvaluje 
OZV č. 2/2022.

• Usnesení č.  2022/03/5 Zastupitelstvo obce Rak‑
vice schvaluje Kupní smlouvu č.  UZSVM/BBV5387/
2022‑BBVM na koupi částí pozemků ‑ ideální 
1/5 z p. č. 3843/16 a p. č. 4070 v k. ú. Rakvice za 
cenu: 34.500,00 Kč. Prodávající: Úřad pro zastupo‑
vání státu ve věcech majetkových, Rašínovo nábřeží 
390/42, 128 00 Nové Město, Praha 2 ‑ Územní praco‑
viště Brno, odbor odloučené pracoviště Břeclav, nám. 
T. G. M. 3, 690 15 Břeclav, zastoupen Mgr.  Bc.  F. 
Čechem, MPA, ředitelem odboru a pověřuje starostu 
k podpisu kupní smlouvy.

• Usnesení č.  2022/03/6 Zastupitelstvo obce sou‑
hlasí s  umístěním „Z ‑BOXu“ na obecním pozemku 
p.  č.  317/164 o  výměře cca  3 m2. Provozovatelem 
zařízení je společnost Zásilkovna,  s.  r.  o., se sídlem 
Českomoravská 2408/1a Libeň, 190 00 Praha 9, IČ: 
28408306, zastoupena paní M. Machovcovou na zá‑
kladě plné moci.

• Usnesení č. 2022/03/7 Zastupitelstvo obce souhlasí 
s navrženou kupní cenou 17.400,00 Kč k odkoupení 
jímací studny a šachtice, které jsou majetkem společ‑
nosti VaK Břeclav, a. s., se sídlem Čechova 1300/23, 
690 02 Břeclav, zastoupenou p. M. Vojtou, MBA, MA, 
ředitelem společnosti. Zařízení je umístěno na po‑
zemku p. č. 2618/13 v Rakvicích a pověřuje starostu 
k podpisu kupní smlouvy.

• Usnesení č. 2022/03/8 Zastupitelstvo obce souhla‑
sí s umístěním bankomatu od FIO banky a pověřuje 
starostu a místostarostu k dalšímu jednání o instalaci 
bankomatu v obci.

NA VĚDOMOST SE DÁVÁ, ŽE...
• Na Obecním úřadě je v  prodeji 

nový kalendář na rok 2023 ma‑
pující současné kroje v  obcích 
Lednicko ‑valtického areálu. Za 
jeho zrodem stojí Dobrovolný sva‑
zek obcí LVA ve spolupráci s MAS 
Lednicko ‑valtický areál. Cena je 
150.‑ a koupit jej můžete na po‑
datelně a v knihovně.

• Na Obecním úřadě je k zakoupení 
nová kniha pana Miroslava Vajba‑
ra – Rakvice: Chronologické dějiny 
obce. Díl 2. 1938 – 2000. Cena je 
540.‑
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ADVENTNÍ JARMARK
Obec Rakvice vás srdečně zve na tradiční

který se bude konat v sobotu 3. 12. 2022
od 15. hodin na náměstí

Je mezi vámi někdo, kdo se zabývá výrobou nějakých řemeslných krásných 
nebo i praktických věcí, které se hodí jako dárky nebo k vánocům patří 

a chtěl se letošního rakvického jarmarku zúčastnit?! 
Bližší informace a domluva je možná na kultura@rakvice.cz.

Přednost mají místní výrobci nebo z velmi blízkého okolí. 
Děkujeme za nové tipy!
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Sdružení nezávislých kandidátů 
„PRO LEPŠÍ RAKVICE“

1. Michaela Blažková – 53 let – obchodní zástupce
2. Dalibor Průdek – 40 let – OSVČ
3. Libor Sláma – 49 let – truhlář
4. Lubomír Krůza – 24 let – dokumentarista
5. Mgr. Jitka Rampáčková – 48 let – učitelka
6. Bronislav Malinka – 45 let – podnikatel
7. Zdeněk Vychodil – 48 let – OSVČ
8. Mgr. Zdeněk Mucha – 44 let – učitel
9. Vlastimil Jurečka – 65 let – důchodce

NÁŠ VOLEBNÍ PROGRAM:
ROZVOJ OBCE
- Příprava infrastruktury pro bytovou výstavbu (dokončení bytového domu 

pro soběstačné důchodce, dokončení výkupu pozemků v Dílcích a zahájení 
výstavby v této lokalitě) a další rozvoj obce.

- Otevřít otázku vybudování smuteční síně.
- Vyřešit parkování v celé obci.
- Opravy a  rekonstrukce obecních nemovitostí (především komunikace 

a chodníky).

KULTURA A SPORT
- Spolupráce s místními organizacemi na utváření občanské společnosti.
- Celoroční podpora organizací nabízejících sport a volnočasové aktivity pro 

všechny generace.
- Zachování kulturní komise a pořádání akcí pod hlavičkou Obce Rakvice.

TURISTIKA, CESTOVNÍ RUCH
- Propagace obce, podpora turistického ruchu a vinařské turistiky.
- Výstavba, rozvoj a podpora cyklostezek.



ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ
- Výsadba zeleně v obci i kolem obce.
- Přemístění skládky stavební sutě blíže k obci.
- Údržba a zkvalitnění polních cest.

EKONOMIKA A INFORMOVANOST
- Podpora podnikání a zaměstnanosti v obci.
- Vyrovnané hospodaření s obecním rozpočtem.
- Průhledné veřejné zakázky velkého i malého rozsahu.
- Seznamování spoluobčanů se všemi plánovanými akcemi.
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VOLEBNÍ PROGRAM SDRUŽENÍ 
SPOLEČNĚ PRO RAKVICE
Vážení spoluobčané,

tak jako většina obyvatel Rakvic, tak i my kandidující do obecního zastupitelstva cítíme potřebu 
uvést v naší obci dění do pohybu – proto naše sdružení vzniklo. Nebudeme na tomto místě předsta-
vovat kandidáty, domníváme se, že osobnosti na naší kandidátce jsou dostatečně profesně vyzrálé, 
v obci známé a jejich jména často rezonují v rámci obecního dění. Pro Vás jako obyvatele a voliče je 
daleko důležitější, jak se říká, „s čím jdeme na trh“, tedy náš volební program. Po končícím funkčním 
období stávajících zastupitelů bude nutné mnohé již schválené akce dokončit či zrealizovat – to je 
zřejmé. Samozřejmě také máme své vize, jak život a dění v obci přivést k lepšímu, tedy alespoň dle 
našeho mínění. Věnujte proto, prosím, chvíli přečtení našich stručně a snad srozumitelně formulova-
ných programových bodů rozdělených do tří hlavních směrů. Věříme, že náš volební program je reali-
zovatelný a jeho naplnění zase o něco málo ulehčí občanům jejich každodenní starosti a život v obci.

Strategické investiční akce a priority obce:
• realizace a dokončení bytového domu, v souvislosti s tímto zajištění mobilních sociálních služeb 

pro seniory (pečovatelská služba, home care apod.);
• územní plán: dokončení výkupu pozemků v Dílcích případně změna a výběr nové lokality v závis-

losti na reálnosti odkoupení od vlastníků…
• prověření možnosti realizace multifunkční stavby „Spolkový vinařský dům“ ve špici vedle Sokolov-

ny;
• kolumbárium, chodník okolo hřbitova, rozšíření hřbitova a smuteční síň;
• oprava silnic v ulicích Nádražní, Horní, Zahradní, Rybářská – „panelka“ = priorita, a další ulice dle 

možností;
• nákup potřebné mechanizace pro zajištění komunální soběstačnosti obce (plošina, cisterna na za-

lévání, standardní traktor apod.);
• zpracování auditu pro snížení energetické náročnosti budov ve vlastnictví obce, popřípadě zajiště-

ní nezávislosti na nakupovaných energiích.

Infrastruktura obce:
• chodníky: vybudovat zejména okolo školy/školky až k parkovišti u Janami a umístit retardéry naho-

ře a dole v ulici U Měšťanky, chodník v ulici Horní, tak jak byl plánován, dále chodník v ulici Dvorní 
a chodník směrem k hřišti, tak jak bylo projednáno;

• dokončení osvětlení (chybějící lampy v ulicích a přechod na energeticky úsporné solární pouliční 
lampy), zokruhování osvětlení v ulicích Luční/Rybářská;

• kanalizace Rybářská (družstvo), oprava křižovatky, kanalizace u transformátoru, dodělaní a oprave-
ní svodů dešťovky v ulici Horní okolo špice;

• dostavba parkoviště u Šutráku a chodníku směrem k Šutráku;
• ulice Nová a Nádražní – studie možnosti parkování a úpravy komunikace pro parkování;
• zajištění podmínek pro umístění suťoviště na pozemku obce v  bývalém zemědělském družstvu 

v souvislosti s jeho prodejem.
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Rakvice, místo pro život:
• kultura: podpora folkloru, kultury a vzdělanosti na všech úrovních, ustanovení výboru pro kulturu 

s  jasným plánem akcí na daný rok… Zvýšit důraz na obnovu kulturních akcí jako fašank, pálení 
čarodějnic, a to formou zábavy pro děti i dospělé. Koncerty populární i alternativní hudby, vzdělá-
vání, besedy a diskuse se zajímavými lidmi atd. Současně také motivovat občany k vyšší účasti na 
společenských akcích…

• výrazná věcná i finanční podpora aktivit pro děti a mládež, resp. zájmové a vzdělávací kroužky jako 
modelářský, přírodovědecký, pěstitelský, turistický, mladí hasiči, vodácký, fotbal, ping pong, tenis 
apod…Rozvíjet tuto aktivitu ve spolupráci se školou a školkou.

• bezpečnost, zřízení obecní policie – jeden obecní policista (pochůzkář) se statutem prevence a po-
moci, v žádném případě ne obecní „tyran“…

• revitalizace náměstí (lavičky, pergoly, zeleň);
• realizace cykloparku, skateboardového hřiště, realizace hřiště či parčíku (v souladu s podmínkami 

využitelnosti) v ulici Družstevní. Kompletní revitalizace dětského hřiště u Luže, včetně celé plochy 
zeleně a u Šutráku doplnit výsadbu o košatější stromy tak, aby vzniklo více zastíněných míst, hřiště 
také doplnit o pítka na vodu;

• cyklostezky zejména ve spolupráci s obcemi Podivín a Velké Pavlovice, tedy vybudovat odpovída-
jící propojení;

• revitalizace Kamenského Šutráku, Družstevního Šutráku i Šutráku – včetně zeleně;
• revitalizace příkop, vyčištění stok, výsadba stromů v celém extravilánu i přilehlé části obce, výsadba 

větrolamů a alejí u příjezdových cest (od Podivína a Přítluk);
• budování vodních nádrží a  solárních studní, jako zdroje vody pro zvěř  – péče o  krajinu, přírodu 

a tím minimalizace škod na porostech vinařů a zemědělců;
• podpora rakvických podnikatelů jak současných, tak i nových, tedy podpora podnikání v obci cíle-

ná na pracovní místa a lepší soběstačnost obce;
• revitalizace webových stránek obce = zlepšení informovanosti a atraktivity obce = propojení na 

sociální sítě, zajištění pravidelných příspěvků o dění v obci;
• výroba a realizace informačních tabulí o obci, Habánech, vinařství, o přírodě a tradicích – ve větším 

rozsahu formou naučné stezky;
• ve spolupráci s  MS Rakvice prověření zájmu a  případného vybudování výcvikového a  venčícího 

psího parku „cvičiště“ pro psy (základní povely, služební výcvik, agility, norování apod.).

Naši kandidáti:
1. Ing. Tomáš Nečas, Ph.D., 50 let, vedoucí vysokoškolského ústavu
2. Tomáš Gála, 51 let, specialista strategického nákupu
3. Bc. Martina Rajjová, 28 let, učitelka mateřské školy
4. Mgr. Jiří Bartoš, 39 let, soukromý zemědělec
5. Tomáš Průdek, 38 let, CNC frézař
6. Bc. Tomáš Nečas, 46 let, soukromý vinař
7. Václav Horáček, 43 let, soukromý zemědělec a vinař
8. Pavel Halady, 24 let, mechanizátor pro vinohrady
9. Ing. Tomáš Průdek, 37 let, finanční ředitel

V Rakvicích 25. 8. 2022 
Kandidáti za sdružení Společně pro Rakvice
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Je po prázdninách. Podzim klepe na dveře a  s  ním 
i  prodlužující se večery vhodné akorát tak na dobrou 
knížku. Přijďte si vybrat z novinek i starších titulů nebo 
třeba jen pěkný aktuální časopis, které nám v knihovně 
každé dva měsíce přibývají.

Jako už i  v minulých letech patříme mezi účastníky 
projektu Jižní Morava čte. Je to projekt na podporu čte‑
nářství u  dětí a  mládeže. Letošním tématem je „ Co 
vypráví voda“. Soutěže se mohou zúčastnit děti, které 
bydlí nebo studují v Jihomoravském kraji a je jim od 4 
do 15 let. Soutěžit mohou sami za sebe, s dalšími kama‑
rády nebo spolužáky.

Své vědomosti, schopnosti, postřehy a nadání můžou 
děti zcela volně vyjádřit v následujících formách, žánrech 
a druzích tvorby ‑ výtvarná (např. kresba, koláž, trojroz‑
měrná díla, fotografie, komiks), literární (např.  vlastní 
úvaha, báseň, pohádka, povídka, próza, legenda, pověst, 
fejeton, fantasy), audiovizuální (např.  klipu, krátkého 
filmu). Každoročně probíhá soutěž v sedmi kategoriích, 
kdy bližší informace obdržíte v knihovně nebo na vývěs‑
kách. Práce můžete nosit do knihovny do 31. 10. 2022. 
Všichni zúčastnění budou odměněni. Možná to bude 
jako dobrý tip na dny volna nebo podzimní prázdniny.

Ve středu 2.  listopadu se můžete těšit na plánova‑
nou besedu s manželi Márovými o jejich rodinné cestě 

OBECNÍ KNIHOVNA INFORMUJE

do Japonska s handicapovaným synem Jirkou. Kdo jste 
už navštívili jejich besedu v  loňském roce nebo někde 
jinde, tak víte, že se můžete těšit na milé, bezprostřed‑
ní a  veselé povídání o  exotické zemi. Udělejte si čas 
a přijďte si trochu odpočinout a  třeba zjistit, že když 
něco „nejde“, netřeba se vzdávat hned.

Přeji vám příjemně strávený podzim.

Mgr. Blanka Hrabalová
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA
A MATEŘSKÁ ŠKOLA RAKVICE

HORNÍ 566, 691 03 RAKVICE

ŠKOLA 
V PŘÍRODĚ

Předškolní děti vyrazily 
skutečně 27. 4. za dobro‑
družstvím do nedalekých 
Velkých Pavlovic do Eko‑
centra Trkmanka. Před‑
školáci zde strávili tři dny 
a dvě noci. Pro některé to 
bylo poprvé, sám bez rodi‑
čů. Děti však byly úžasné 
a užily si bohatý program, 
kde si mimo jiné upekly 
i chléb. Domů pak přices‑
tovaly s úsměvem na tváři.

PLAVECKÝ KURZ
V květnu a červnu předškolní děti úspěšně absolvova‑

ly kurz plavání v Hustopečích.
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BESÍDKY
Koncem května děti poděkovaly maminkám besídka‑

mi. Bohužel, ve žluté třídě v důsledku neštovic, byla tak 
vysoká nemocnost, že nebylo možné besídku zrealizo‑
vat, budeme se těšit v příštím roce.

DEN DĚTÍ
Den dětí jsme letos trochu netradičně oslavili v parku 

na dětském hřišti v ulici Nová, park je krásný, děti byly 
nadšené.

18
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EDUKATIVNĚ 
STIMULAČNÍ SKUPINY

V průběhu školního roku probíhají ve školce pro 
předškoláky edukace, nepovinné kurz, určený pro 
přípravu dětí k  nástupu do ZŠ. Rodiče zde mají 
možnost vidět své děti při práci s pedagogem, ko‑
lektivem a zhodnotit jejich připravenost do školy. 
Počasí nám přálo a poslední lekci jsme si užili ve 
školní zahradě, kde byly děti po zásluze odměně‑
ny.

PASOVÁNÍ 
PŘEDŠKOLÁKŮ

Jako každý školní rok, i letos jsme se rozloučili 
pasováním s  předškolními dětmi, které nastupují 
do ZŠ. Rozloučení proběhlo ve stínu školního sadu 
a  o  zábavu se postaralo osvědčené duo „Matyl‑
da a Klotylda“. Král děti povýšil do řádu „Školák“ 
a  společně jsme se bavili i  dojímali. Děkujeme 
všem za přispění k hezkému odpoledni a za slad‑
kou tečku v podobě výborného dortu, který dětem 
darovala paní Vysloužilová.



ŠKOLNÍ VÝLET
Ráno 9.  6. jsme všichni na‑

stoupili do autobusu a uháněli na 
výlet směr Hájenka Břeclav. V la‑
novém centru jsme pak strávili 
parádní sportovní, trochu tajem‑
né i  taneční dopoledne, hledali 
jsme společně poklad pevnosti 
Boyard.
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PŘÍSTAVBA MŠ



POLICIE V MŠ
Velmi zajímavá přednáška s  praktickými ukázkami 

a  možností vyzkoušet si policejní vybavení, které po‑
licie potřebuje ke své práci proběhla 14.  6. pro děti 
ve školním sadu pod vedením policejního důstojníka 
M. Měchury. Děti byly nadšené, zvláště, když se zatý‑
kaly paní učitelky.

SPOLEČNÉ SETKÁNÍ
Za slunného počasí se 22.  6. vydali předškoláci na 

společné setkání s předškoláky z MŠ Zaječí na rozhled‑
nu.
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PRÁZDNINOVÝ PROVOZ
… a pak už jsme si hráli a koupali se a hráli…

ZAČÁTEK 
ŠKOLNÍHO ROKU

Pilně se připravujeme na září…



KDYŽ SE V RAKVICÍCH SLAVILY HODY
Zatímco celá obec žila hodovní nedělí, odehrála se 

také jedna zajímavá událost, která je také hodna osla‑
vám. Jakub Helešic, útočník břeclavského hokejové klu‑
bu HC Lvi Břeclav, ale také mladík z Rakvic, se spolu 
se svým týmem zapsal velmi výborně v tabulkách inline 
hokeje v České republice. Zde se právě na hodovní „ne‑
dělu“ (26.  června) uskutečnil druhý ročník mistrovství 
České republiky mládeže v inline hokeji. Velikou senzací 
bylo jen to, že hráči týmu HC Lvi Břeclav postoupili 
do finále porážkou pražského týmu HC Parrots Prague 
Rats, a to famózním skóre 12:4 pro břeclavské Lvy. Už 
tento výsledek svědčil o veliké kvalitě týmu a touze klu‑
ků zvítězit.

S  prvními tóny dechovky u  prvního stárka bylo za‑
hájeno také finále mistrovství České republiky mláde‑
že v  inline hokeji v  Přerově. Není divu, že břeclavští 
po gólově bohatém semifinále opět bravurně hráli, ale 
také, že se nedali, a svou skvělou pozici se semifinále 
obhájili. Po porážce týmu Mad Parrots Úhřetice 13:4 se 
Lvi z Břeclavi se stali mistry České republiky mládeže 
v inline hokeji.

Když šel Rakvicemi hodový průvod za zvuku pochodu, 
kde barvou hrála každá sukně, Jakub Helešic, již ověn‑
čen blyštivou medailí, zvedal nad hlavu pohár s barvou 
pro sportovce nejvzácnější, zlatou!

Jakubovi moc gratulujeme za vybojování poháru pro 
vítěze mistrovství České republiky mládeže v inline ho‑
keji, ale také za příkladnou reprezentaci obce, ve které 
žije! Poděkování patří také rodičům, kteří jej ve sportu 
podporují a Kubovi všichni držíme palce v další hokejové 
kariéře jak na inlinech, tak na nožích, a spoustu dalších 
cenných kovů ve sbírce po úspěšných zápasech!

Lubomír Krůza ml. 
Foto: Archiv rodiny Helešicovy

Mistr České republiky mládeže Jakub Helešic 
se zlatým pohárem po vítězném finále

Jakub Helešic s rodiči,
kteří jej při sportu plně podporujíZlatý tým HC Lvi Břeclav
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ RAKVICE
Letos uplynulo již 137 let od založení Sboru Dobro‑

volných Hasičů v Rakvicích. Začátkem roku se opět sešla 
valná hromada sboru. Starosta obce Rakvice pan Radek 
Průdek zde předal zásahové jednotce Pamětní list Jiho‑
moravského kraje jako poděkování za aktivní pomoc při 
odstraňování následků tornáda.

Někteří členové našeho sboru se také letošní rok za‑
pojilo do úklidu Rakvic (akce Uklidíme Rakvice). Akce 
byla tentokrát přesunuta na náhradní termín, ale ani to 
nás neodradilo. Poděkování si zaslouží všichni zúčast‑
nění.

Začátkem dubna se náš starosta sboru Jakub Cabal 
úspěšně absolvoval školení vedoucích mlá‑
deže, které se konalo ve Velkých Pavlovi‑
cích. Tím byl učiněn další krok k  obnově 
činnosti oddílu mladých hasičů (MH).

Velkou pochvalu si zaslouží také náš 
člen Marek Ludvík, který se rozhodl věno‑
vat hasičskému sportu TFA (známý také 
jako Železný hasič). Přestože začal teprve 
nedávno a  bez větších zkušeností, zvládl 
úspěšně reprezentovat náš sbor již celkem 
na devíti TFA soutěžích. Na zatím posled‑
ní soutěži, v Březové u Uherského Brodu, 
Marek Ludvík obsadil krásné třetí místo.

Mladí Hasiči

Letošní rok se podařilo obnovit činnost 
oddílu mladých hasičů (MH). První schůzky proběhly 
v květnu a červnu pod vedením Jakuba Cabala a Anety 
Kalivodové. Činnost oddílu MH bude pokračovat v září. 
Kromě náročné přípravy nás po prázdninách čeká také 
první soutěž. Oddíl MH aktuálně navštěvuje 9 dětí, ale 
rádi uvítáme i další nové členy a členky.

Náplní oddílu mladých hasičů je především: trénink 
disciplín požárního sportu a účast na soutěžích, rozvoj 
individuálních schopností a  týmové 
spolupráce dítěte, základy topogra‑
fie, základy první pomoci, znalost 
požární techniky a  jejího použití. 
Aktuální informace o  činnosti MH 
a  informace o  tom, jak se přihlásit, 
najdete vždy na našich webových 
stránkách.

Zásahová jednotka

K 15. srpnu má zásahová jednotka 
na kontě 25 letošních zásahů. Napří‑

klad v  červnu zásahová jed‑
notka hasila požár střechy 
kravína v Rakvicích, koncem 
července pak vypomáhala 
rybářům s odklízením velké‑
ho množství uhynulých ryb 
u splavu v Bulharech.

Díky obci Rakvice postupně probíhá modernizace vy‑
bavení zásahové jednotky. Za zmínku stojí především 
termokamera Flir K2, která umožní odhalit skrytá ohnis‑
ka požárů a automatizovaný externí defibrilátor (AED), 
který může pomoci zachránit lidský život.

Zásahová jednotka také po‑
kračuje v  pravidelném výcviku. 
V  souvislosti s  AED se jednotka 
letos zaměřila zejména na výcvik 
první pomoci.

Další informace

Aktuální informace o  našem 
sboru dobrovolných hasičů a jeho 
činnosti můžete také najít na na‑
šich webových a  facebookových 
stránkách:
• www.sdhrakvice.cz
• www.facebook.com/SDHRakvice

Máte  ‑li pozitivní energii a chce‑
te se podílet na činnosti rakvických hasičů, neváhejte 
a  přidejte se k  nám. Můžete se zapojit například do 
vedení oddílu MH, vypomáhat s administrativou nebo 
se rovnou stát aktivními členy zásahové jednotky. Ak‑
tuální kontaktní informace najdete na našich webových 
stránkách.

Za Sbor Dobrovolných Hasičů Rakvice napsal 
Ing. Jakub Cabal
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STŘEDOVĚKÝ DĚTSKÝ DEN - 29. 5. 2022

Dětský den se v  letošním roce nesl v  duchu dáv-
ných rytířských dob. Z tréninkového fotbalového hři-
ště u Šutráku se stalo středověké kolbiště a jarmark 
v jednom. Jako první přijel pan král na koni. Děti i do-
spělí utvořili špalír, kterým pan král projel, všechny 
přítomné přivítal a  dětský den oficiálně zahájil. Ka-
ždé z  dětí dostalo na začátku hrací kartu, do které 
sbíraly děti razítka za úspěšné splnění úkolu. Po-
stupně plnily úkoly na stanovišti u babek kořenářek, 
dvorních dam, kuchařek z královské kuchyně, rytířů, 
v zámecké konírně nebo u obávaného kata Mydláře. 
Za vyplněnou kartičku dostal každý účastník odměnu 
v podobě hračky, zážitku nebo sladké pochoutky.

Na tomto místě děkujeme všem, kteří finančně, 
materiálně nebo personálně s konáním dětského dne 
pomohli!

Členky kulturní komise
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KOZLÍCI - CVIČENÍ PRO PŘEDŠKOLNÍ DĚTI

Ve školním roce 2021/22 probí‑
halo stejně jako vloni všestranné 
cvičení pro předškolní děti – Kozlíci. 
Narozdíl od minulého roku nebyla 
covidová situace tak závažná a nám 
se s dětmi a jejich rodiči povedlo od‑
cvičit ve školní tělocvičně 30 lekcí. 
Děti si vyzkoušely veškeré vybavení 
v tělocvičně, nejvíce radosti jim vždy 
přináší cvičení na kruzích a  opičí 
dráhy.

Máme již mnoho krásných spor‑
tovních potřeb, které jsme si mohli 
pořídít díky finančním příspěvkům 
od obce Rakvice. Velmi za ně děkuji! 
Letos jsem z peněz nenakoupila jen 
nové pomůcky, ale i  týmová trička, 
která malí sportovci dostali ke Dni 
dětí.
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Cvičební rok jsme v červnu zakončili slavnostní roz‑
lučkou v parku na Nové ulici. Společně jsme si s dětmi 
i  jejich rodiči opekli na ohni buřty a  děti dostaly za 
účast zlaté medaile.

V novém školním roce 2022/2023 budeme ve cvičení 
malých Kozlíků pokračovat, celkem je přihlášeno přes 
50 dětí. Sportu zdar!

Lenka Foukalová

BRANNÝ DEN
Již po čtvrté jsme se poslední srpnovou neděli sešli na 

fotbalovém hřišti, kde se konal branný den. Od rána pr‑
šelo a my trnuli, jestli se akce vůbec bude konat. Ale vše 
dopadlo dobře, počasí se umoudřilo a akce, která se již 
stala tradicí rozloučení s prázdninami, mohla začít. Při‑
vítali jsme rakvické hasiče s plnou výbavou a s člunem, 
který vozil děti i dospělé na Šutráku. Dále záchranáře 
se sanitkou, policii ČR a  vojáky. My z  kulturní komi‑

se a dobrovolníci jsme připravili pro děti překážkovou 
dráhu, kterou když děti absolvovaly, dostaly odměnu. 
Počasí se nakonec umoudřilo natolik, že hasiči vyrobili 
pěnu, která je velmi oblíbená mezi dětmi a  kterou si 
dostatečně děti užily.

Tato akce byla poslední v  tomto volebním období. 
Začátky byly určitě těžší, jelikož dobrovolníků bylo málo 
a museli jsme si někdy sáhnout téměř až na samé dno 
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svých sil. Postupně se nám ale podařilo dát dohromady 
skvělou partu lidí, kteří nám pomáhají. Tím pádem mů‑
žeme akce dělat větší a zábavnější. Chtěla bych touto 
cestou v prvé řadě poděkovat holkám z kulturní komise 
Mirce Klímové a Lence Foukalové. A dále bych ráda po‑
děkovala všem, kteří nám pomáhali. Jmenovitě pak je 
to určitě Jirka Helešic, Soňa Průdková, Peťa Krmíčková, 
Naďa Jurečková, Vlastik Jurečka, Patrik Polášek, Martina 
Pospíšilová, Lenka Gajdárová, Laďa Baloun, Mia Smut‑
ná, všechny tetičky pod vedením paní Boženky Valové, 
Pavlovi Rousovi za zajištění vojáků a Blance Studýnkové 

za záchranáře každoročně na branný den. Ještě bych 
chtěla poděkovat Obci Rakvice, Mikru Traiding, Dalibo‑
rovi Průdkovi a  všem spolkům, které přispěly na akce 
svými dárky.

A jak to bude dál s akcemi? To se uvidí po volbách. 
Přeji vám všem šťastnou ruku ve volební místnosti.

Michaela Blažková
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Spolek „Vinaři z Rakvic“,
provozování 10plynových děl na preventivní ochranu 

vinic před špačky bude v letošním roce posílena o 1 lase‑
rové dělo (v blízkosti ZŠ) + výpomoc místních myslivců.

Poplatky za uvedenou službu se vybírají od 7. září 
do 5. října 2022 ve výši 20 Kč/ar, každou středu od 
16.00 do 19.00 hod. ve vinotéce pod sokolovnou.

O provoz našich plynových děl se starají hotaři, kteří 
„svědomitě“ děla ráno zapínají a  v  podvečer vypínají. 
S podněty či stížnostmi ohledně střílejících děl v noci se 
prosím obracejte na konkrétního vinaře, popř. na Obec 
Rakvice, která eviduje provozovatele plynových děl. La‑
serové dělo bude ve zkušebním provozu ve vinohradech 
v blízkosti ZŠ. Vaše náměty, připomínky nebo případné 
zkušenosti z jiných obcí rádi uvítáme a můžete je posí‑
lat na email vinarizrakvic@seznam.cz.

Po dohodě nám i  letos s  ochranou proti náletu 
špačků vypomůže místní Myslivecké sdružení Rakvi‑
ce, z.s.

Žádáme všechny vlastníky, kteří pronajali či proda‑
li své vinice, aby nám sdělili nového nájemce/vlastní‑
ka (netýká se viniční tratě Trkmansko).

PROVOZ PLYNOVÝCH DĚL V ROCE 2022

Připomínáme, že 
každý provozovatel 
zařízení (vydávající 
zvuky) na ochranu vi‑
nic proti špačkům/oku‑
su je povinen dle platné 
vyhlášky Obce Rakvice, 
toto zařízení na obci zaevidovat 
a především dodržovat noční klid.

Děkujeme všem poctivě ‑smýšlejícím spoluobčanům 
/ vinařům, kteří včas hradí poplatky a velké díky patří 
obzvlášť těm, kteří provozují vlastní děla nebo používa‑
jí ochranné sítě a přesto přispívají poměrnou částkou, 
aby byla prevence proti špačkům zachována a škody na 
vinicích byly co nejmenšího rozsahu.

Krásný závěr léta přeje výbor spolku „Vinaři z Rakvic“
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Vážení přátelé,
v okamžiku vydání tohoto čísla zpravodaje je již po 

prázdninách a naše obec se nachází v hektickém období 
vinobraní. Přesto bych rád opět využil příležitosti a pro‑
střednictvím zpravodaje vás seznámil s tím, čemu se náš 
spolek věnoval v uplynulých měsících.

Sucho, které nás na jaře i v létě dusilo a omezovalo, 
netrápilo jenom lidi, ale i přírodu a v ní vše živé.

Alespoň částečné zmírnění dopadů dlouhotrvajícího 
sucha jsme prováděli formou zalévání mladých sazenic 
stromků a  keřů, které se nachází nejen ve výsadbách 
realizovaných z dotačních titulů, ale i různě jinde v ka‑
tastru naší obce.

Touto cestou chci poděkovat členům SDH Rakvice, 
kteří opakovaně přidávali ruku k dílu a pomohli při zalé‑
vání. Společnými silami se nám podařilo zachránit velké 
množství zeleně. Je důležité si uvědomit skutečnost, že 
pokud pomůžeme bojovat na začátku zeleni se suchem 
my, pak pomůže zeleň bojovat se suchem nám…

Mám radost, že se i  v  naší obci najdou lidé, kteří 
nejsou lhostejní ke svému okolí a nebojí se udělat něco 
navíc.

Dalším způsobem, jak trochu ulevit živým tvorům 
při dlouhodobém suchu, je síť napajedel, ve kterých je 
pravidelně doplňována a  vyměňována voda. Voda při‑
šla k duhu všem možným druhům zvířat, zejména zvěři 
srnčí, rozličnému ptactvu, ale i liškám a dalším šelmám. 
Jediné (u  nás obvyklé) zvíře, které se mi nepodařilo 

u  napajedel zvěčnit, byl 
zajíc. Je to prostě tvor, se 
kterým jsou občas problé‑
my ☺.

V průběhu roku jsme pořádali několik zažitých akcí. 
Patří mezi ně tradiční myslivecká noc a  střelecké zá‑
vody. Na obou akcích mě potěšila vcelku hojná účast 
veřejnosti. Zejména na střeleckých závodech nás mile 
překvapil příjezd opravdových profesionálů, kteří sice 
zvítězili jak v kategorii jednotlivců, tak i v družstvech, 
ale to vůbec nevadilo. Naopak bylo příjemné sledovat, 
že i s takovými střelci dokáží rakvičtí držet krok. Nejlep‑

MS RAKVICE

Bojovalo se o každý strom
Spolupráce s rakvickými hasiči 
při zalévání mladých výsadeb

Nejlepší letošní rakvičtí střelci
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ší z rakvických byli: Janoušek Michal, Kadlec Jan a Bou‑
ma Jiří. Při této příležitosti bych chtěl opět poděkovat 
všem sponzorům, jmenovitě Vinařství Pfeffer, Rodinné 
vinařství Pavel Binder, Vinařství Nečas, Vinařství Švásta 
a Kadlec a Vinařství Švarc a Bílek.

Samozřejmě to není zdaleka vše, co by poctivý výkon 
práva myslivosti měl zahrnovat a o co se v rámci mož‑
ností snažíme. Jako každá dobrovolná či volnočasová 
činnost i tato vyžaduje zejména chuť ve volných chvílích 

něco dělat. A to není v dnešní době bohužel vůbec sa‑
mozřejmostí.

Závěrem snad ještě dobrá zpráva pro vinaře. I letos 
se budeme podílet na ochraně vinic před nálety ope‑
řených lupičů. Minimálně v tratích Koziperky a Kopce, 
Trkmanska jsou v řešení.

S přáním všeho nejlepšího

Radek Švarc, MS Rakvice

Procházení vojtěšek před sečením
Napajedlo je zvěří v suchém 

období hojně využíváno

STOLNÍ TENIS
Oddíl stolního tenisu měl po skončení soutěžního 

ročníku 2021/22 3 mužstva dospělých a 1 mužstvo do‑
rostenecké. Mužstva skončila s těmito výsledky:

A  mužstvo  – V  průběhu první poloviny soutěže se 
mužstvo pohybovalo na hraně sestupových příček, ve 
druhé polovině díky přestupu jednoho hráče se pohybo‑
valo v místech, která zaručovala příslušnost v nadcháze‑
jícím ročníku. Rozhodovaly poslední dva domácí zápasy 

(Strážnice, Mikulov), které 
se nevyhrály a  v  konečném 
důsledku se nepodařilo za‑
chovat pro následující ročník 
krajskou soutěž. Po skonče‑
ní ročníku byl oddíl požádán 
3 hráči o přestup (2 Miku‑
lov, 1 Hustopeče), kterým bylo vyhověno.

B mužstvo – hrající okresní soutěž 2, třídy skončilo 
po základní soutěži na 6. místě tabulky s bilancí 8 výher, 
3 remíz a 11 porážek. K mistrovským zápasům zasáhlo 
celkem 10 hráčů.

C mužstvo – hrající okresní soutěž 3. třídy skončilo 
na 6. místě tabulky s bilancí 9 výher, 4 remízy a 9 po‑
rážek. K mistrovským zápasům celkem zasáhlo 8 hráčů.

Dorost  – v  dorostenecké soutěži okresní soutěže 
2. třídy skončilo mužstvo na 5. místě tabulky, s bilancí 
5 výher, 2 remíz a 9 porážek. K mitrovským zápasům 
zasáhlo celkem 7 mládežníků.

V následujícím ročníku září 2022/ březen 2023 bu‑
dou 2 mužstva dospělá a 1 mužstvo dorostenecké.
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A mužstvo bude hrát okresní soutěž 2. třídy s muž‑
stvy: SK Zaječí, Orel Šitbořice, STP Mikulov, TJ Sokol 
Perná, TJ Sokol Velké Hostěrádky, TJ Sokol Němčičky, 
KST FOSFA LVA, TJ Agrotec Hustopeče, TJ Sokol Velké 
Němčice, TJ Sokol Brumovice, SK Boleradice 1935.

B mužstvo bude hrát okresní soutěž 3. třídy s muž‑
stvy: SK Zaječí B, TJ Sokol Lanžhot, TJ Sokol Tvrdonice, 
STP Mikulov C, TJ Sokol Křepice, TJ Sokol Pouzdřany, SK 
ST Bulhary, TJ Sokol Klobouky u Brna, KST FOSFA LVA 
E, TJ Sokol Šakvice, SK Březí.

Dorost  – bude hrát okresní soutěž 2. třídy s muž‑
stvy: TJ Sokol Morkůvky, TJ Sport Němčičky, SK Březí, 
TJ Agrotec Hustopeče B, STP Mikulov, KST FOSFA LVA, 
TJ Agrotec Hustopeče C.

Na celém okrese Břeclav je pouze 10 mužstev od 
3. ligy po okresní soutěž 5. třídy, které vychovávají do‑
rostence a absolvují mistrovské zápasy. Tréninkové pro‑
cesy mládeže budou opět probíhat každou středu (září‑
‑březen) od 18.00 do 20. 00.

23. 3. 2022 jsme uspořádali turnaj mládeže ve Spor‑
tovní hale za účasti dětí z řad veřejnosti a mládeže, kte‑
ří hrají mistrovské zápasy. Turnaj je výhradně směřován 
pro radost a potěšení ze hry, kde nedílnou součástí je 
seznámení s touto hrou. Po skončení turnaje byly mlá‑
deži předány sladkosti a věcné ceny. Za organizaci patří 
poděkování manželům Vlastimilovi a Mileně Strakovým 
a TJ Sokolu Rakvice za možnost rozvoje a fungování od‑
dílu.

19. 3. 2022 se uskutečnil 7. ročník turnaje El presi‑
dento cup ve čtyřhrách za účasti 62 hráčů z Břeclavska, 
Hodonínska a  Brněnska, včetně 14 předsedů oddílů. 
Vítězem se stal pár Hašlík Jakub  – Mikulecký Marek 
(Dubňany ‑Hodonín), na 2. místě byl Vala Vítězslav  – 
Anth Zdeněk (Rakvice), na 3. místě Vašík Miroslav  – 
Vašík Michal (Bzenec).

Touto cestou oddíl stolního tenisu děkuje za spon‑
zorské dary spojené s ochotou a vstřícností. Poděková‑
ní patří: Dřevostavby Moravia, Hostinec u Průdků, Vi‑
nařství Libor Průdek, Vinařství Viktor Foukal, Vinařství 
Vajbar a Makuch, Vinařství Radovan Foukal, Vinařství 
Tomáš Nečas, Vinařství Gréger, Vinařství Vinopa, Vinař‑
ství Pfeffer, Vinařství Dominik Straka, Vinařství Švarc 
a Bílek, Vinařství Radek Vajbar, Vinařství Rostislav Stra‑
ka, Vinařství Zdeněk Janoušek, Vinařství Réva Rakvice, 
Vinselekt Michlovský, Vinařství Vladimír Minařík, Vi‑
nařství Vojtěch Zlámal, Vinařství Luděk Kaňa (Přítluky), 
Vinařství Pavel Trávníček (Přítluky), Vinařství Dalibor 
Osička (Velké Bílovice), Vinařství Petr Konečný (Velké 
Bílovice), Daliborovi Průdkovi, Zdeňku Hochmanovi, Ka‑
milovi Sedlákovi, Petru Valouškovi, Jirkovi Trávníčkovi, 
manželkám a přítelkyním hráčů.

Vítězslav Vala – předseda oddílu
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TÚFARANKAFEST 2022
V  sobotu 9.  července se v  areálu rakvické sokolov‑

ny sešly stovky milovníků dobré dechovky, aby druhou 
červencovou sobotu strávili příjemné odpoledne s Túfa‑
rankou a jejími hosty. V letošním roce jsme zaznamena‑
li rekordní účast. Do Rakvic na dechovky zavítalo přes 
1 000 posluchačů. Tentokrát jsme v  Rakvicích přivítali 
Kumpánovy muzikanty, Stříbrňanku a Žadovjáky.

Festival v Rakvicích se mezi posluchači těší velké obli‑
bě a my doufáme, že při pěkné písničce jste alespoň na 
chvilku zapomněli na každodenní starosti.

Závěrem bych ráda jménem pořádající Túfaranky po‑
děkovala všem, kteří se jakýmkoliv způsobem podíleli na 
organizaci našeho festivalu. Děkujeme především rak‑
vickým vinařům, kteří přispěli výbornými vzorky a také 
Obci Rakvice, která každoročně zajišťuje lavičky na fes‑
tival.

Poděkování ale patří především vám všem, kteří jste 
přišli, podpořili nás a svojí účastí tak přispěli k výborné 
atmosféře celého festivalu.

Hana Bílková
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PŘÁTELSKÉ SETKÁNÍ K VÝROČÍ 100 LET 
OD ZALOŽENÍ NOVÉ ULICE V RAKVICÍCH – SPOJENÉ S VÝSTAVOU

Dne 20.  srpna  2022 se u  příležitosti 
100  let založení Nové ulice (v  roce 1922 
byl postaven první dům v ulici) sešli v Parku 
obyvatelé Nové ulice, rodáci i  její příznivci. 
Ač počasí úplně nepřálo ‑ průběžně během 
akce krápal mírný deštík ‑ přišlo celkem na 
130 lidí všech věkových kategorií. Vesměs 
tedy ti, kteří mají co dočinění s Novou uli‑
cí nebo přilehlými uličkami. Akce začala 
v 15 hodin, promluvil Petr Polášek o historii 
Nové ulice a také Jiřina Herzánová, roz. Po‑
hanková o republikových úspěších v házené, 
kdy děvčatům Park v Nové ulici poskytoval 
zázemí (samy si ale musely vše nalajnovat, 
přichystat, koupit dresy, našít čísla a po tur‑
najích se sprchovaly pod pumpou v protějším 
domě) a radost tak skvělou, že se staly mis‑
tryněmi republiky.

Přišel se podívat i pan starosta Radek Průdek, jemu 
patří díky, že nás v akci podpořil – jako nápad i finanč‑
ně. Díky tomu mohli příchozí ochutnat guláš a koláčky 
a zejména shlédnout výstavu fotografií s doprovodným 
textem k  různým zajímavým událostem, historii Nové 

ulice, ale i novým aktivitám dnešních obyvatel, protože 
v Parku se stále něco děje! Letos budeme dělat již třetí 
„Súsedské předvánoční zpívání pod borovicú“ a dokonce 
padl nápad začít dělat letní taneční večery. (Rádi by‑
chom, aby nám zůstal ten asfaltový plácek volný). Také 
se snažíme aspoň jednou za čas udělat hromadný úklid 
Parku s cílem vést děti i dospělé k tomu, aby k tomuto 
místu měli vztah a úctu! Vždyť ty lípy tam už 90  let 
dělají tak krásnou atmosféru, zázemí, stín a apelujeme 
na to, aby byly více chráněny a nebyly ohroženy žád‑
nými dalšími stavebními úpravami. Již teď tam 3 lípy 
chybí, které chceme ze své režie obyvatel Nové ulice na 
podzim vysázet. Park by si zasloužil sepsat promyšlenou 
koncepci rozvoje a údržby, tento park nám závidí lidé 
od Hustopečí po Břeclav a  bylo by škoda, kdyby byl 
zničen nahodilými nápady s dalšími herními prvky ome‑
zenými pro úzkou věkovou skupinu lidí.
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Nezapomeneme na to, že nikdy není pozdě 
prožít cokoliv nového.

Květnové sluníčko nás opět nezklamalo. Doprováze‑
lo nás až do Kroměříže, kde jsme se po delší odmlce 
rozhodli strávit den mezi kytičkami. Cesta uběhla v au‑
tobuse vzájemnými rozhovory a  vzpomínkami a  byla 
klidná. Nikde jsme nestáli mimo plánovaný odpočinek, 
takže jsme přijeli včas.

Zakoupili jsme si pohodlně vstupenky a hned se před 
námi otevřela krásná hala vyzdobená překrásnými aran‑
žovanými květy. Až dech se tajil, když jsme si uvědomili, 
co všechno dovedou ruce a mysl šikovných lidí udělat.

Pak jsme se rozešli po venkovním prostoru, kde měli 
místa jednotliví prodejci, kteří nabízeli své výpěstky. 
Nebylo jich hodně, ale moooooc. Nevěděli jsme u koho 
nakupovat nejdříve. Všude byly kytky krásné a  svěží. 
Každý si vybral podle svého přání. Oběd byl rychlý, bez 
velké fronty a za přijatelný obnos. Někomu se podařilo 
shlédnout i vystoupení skupiny „ Duo Yamaha“, tak si 
odnášel i kulturní zážitek Všichni jsme se vrátili v čas 

k autobusu a  spokojeni jsme zase se sluníčkem přijeli 
domů

Druhý zájezd v květnu se však sluníčko neusmívalo, 
ba co víc schovalo se a bylo šedivo, smutno, jen začít 
pršet. Jelo se na zájezd do Velkých Losin a opravdu už 
před Hustopečemi se rozpršelo a  pršelo až na místo 
samé. Všichni jsme si přáli, aby už přestalo pršet. A ono 
opravdu. Na parkovišti, kde se parkovalo, ustalo pršení. 
Všichni jsme zaplesali. Čekala nás prohlídka ručně vyrá‑
běného papíru.

Navštívili jsme muzeum, kde jsme se seznámili s his‑
torií, s  postupem výroby a  dověděli jsme se spoustu 
zajímavostí. Papír se totiž původně vyráběl máčením 
a rozmělňováním starých hader. Později teprve ze dře‑
va, z  kopřiv, z  bavlny a  také ze sloního trusu Všech‑
ny suroviny se musí vždy máčet ve vodě, pak proliso‑
vat, dát do šablon, zaklížit, aby se leskl a dobře se na 
něj psalo. Pak se teprve na půdách suší. Archy schnou 

ZÁJEZDY 2022 - KROMĚŘÍŽ, VELKÉ LOSINY

Nápad na to udělat takové setkání k  výročí přišlo 
od samotných obyvatel Nové ulice, tak jsme si vše or‑
ganizačně zajistili a  nachystali sami, domluvili půjčení 
lavic i uvařili guláš (Broněk Malinka). K dobré pohodě 
přispěli také místní vinaři, velcí i malí svými vzorky. Díky 
nim byl k  dispozici stan pro zázemí na uvaření kávy, 
vody, sponzorsky bylo zajištěno také pivo a kofola.

Akce byla ukončena cca ve 21 hodin vytrvalým deš‑
těm. Kdyby nepršelo, tak věřím, že by se klábosilo a zpí‑
valo u táboráku až do ranních hodin (ten táborák právě 
už díky počasí nevyšel), ale na základě ohlasů přítom‑
ných věříme, že takové sousedské setkání v  Parku se 
neuskutečnilo naposled.

Výstava k historii Nové ulice je stále aktivní ‑ je umís‑
těna zvenku na plotě ‑ měla by mít dle informací tiskár‑
ny cca 5tiletou trvanlivost. Fotografie dodali obyvatelé 
ulice a  graficky je zpracoval Robert Vajbar. Informace 
k historii jsou od Miroslava Vajbara. Věděli jste napří‑
klad, že jeho obyvatelům se v době výstavby říkalo Třída 
milionářů a potom, když nastala krize, Třída dlužníků? 
Nebo že se tudy proháněla císařovna Sissi na svém koni, 
když byla na honu? Dovolujeme si tímto všechny čtená‑
ře Zpravodaje na tuto mini výstavu pozvat.

Za obyvatele Nové ulice Mgr. Miroslava Poštolková
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3 – 4 týdny. Poté se žehlí. V muzeu jsme viděli poměrně 
podrobnou výstavu strojů.

Prohlédli jsme si také druhy papíru a plastik, které 
se šikovné ruce snaží udělat. Mohli jsme si prohlédnout 
také krátké, filmové zpracování v příjemném malém ki‑
nosále, o výrobě papíru, o jeho historii.

Pak jsme se přesunuli do provozu.
Překvapilo nás, jak se musí pracovníci stále máčet, 

v jakém hlučném prostředí pracují. Na závěr jsme se do‑
věděli, že voda je alespoň teplá a že se na jednotlivých 
stanovištích střídají, protože by to nikdo celých 8 hod. 
nevydržel.

Papír se používá na svatební oznámení, blahopřání, 
diplomy, různá ocenění, státní dopisy, vizitky. Objed‑
návky mají z celého světa. Jakpak by ne, když jsou jedna 
z nejstarších provozoven na světě.

Po dobrém obědě a kafíčku jsme odjeli do lázeňské‑
ho centra, kde jsme se pokochali překrásnými rododen‑

drony, které se nám ukázaly v  celé své kráse. Kvetly 
všemi možnými barvami a byly ve všech velikostech. Od 
azalek až po obří rododendrony, ve kterých bychom se 
i schovali. Stále nás provázelo příjemné počasí. Nakou‑
pili jsme lázeňské oplatky a  odjeli jsme ještě do cuk‑
rárny, kde se ručně vyrábí pralinky a čokoláda s různou 
příchutí. Byly tam také zákusky, tak jsme si ještě smlsli. 
Jako spokojené zakončení zájezdu to bylo fajn. To víte, 
že jsme nezapomněli ani na ty, co byli doma.Tak jsme 
na ochutnání nakoupili něco i  na mlsání jim. Vybírali 
jsme po kouscích, aby se ochutnalo co nejvíce druhů 
a kdo nechtěl kouskovat, mohl si vybrat kazetové balení 
různých velikostí, v různém cenovém rozmezí. Vše nám 
zdokumentoval pan Ráček. Za to mu děkujeme.

Výboru patří poděkování za kvalitní organizaci, všem 
přítomným za pohodu, dochvilnost a milou společnost.

Zapsala Miroslava Průdková

VÝPISKY Z KRONIKY (1981-1988) 
KOLEKTIVU VELKOKAPACITNÍHO KRAVÍNA V RAKVICÍCH

…založeného na počest 16. sjezdu KSČ v roce 1981 
(60 výročí založení KSČ.)
• při příležitosti konání 16. sjezdu KSČ 9. 4. 1981 na‑

vštívila naši obec a JZD zahraniční delegace z Jamajky, 
Izraele, Řecka, Švédska a Guayny.

• místní požárníci pozvali členy BSP na ukázku požární 
techniky. Přítomní byli také i příslušníci Lidových mi‑
licí, aby dětem předvedli ukázku vojenských zbraní.

• v kině v Rakvicích se členky BDP zúčastnili prací Druž‑
stevní školy, kde vystoupil s. Ing. Valenta z ONV Břec‑
lav. Vyzvedl zde zásluhy Sovětského svazu a světový 
mír. Na závěr pronesl:, Ozbrojené síly Sovětského sva‑
zu jsou největší oporou a zárukou míru ve světě. Je 
třeba současně i toto, aby každý z nás byl připraven 
čelit imperialistické hrozbě a  možné agresi z  jejich 
strany. Protože o mír se neprosí, za mír se bojuje“.

• členky brigády podpořily na hřišti mistrovský tur‑
naj v  kopané. Živočišná výroba, vedoucí družstva 
Ing. Hartl a Veterina Břeclav, vedoucí Dr. Tauchman. 
Výsledek 0:2.

• členky se zúčastnily III. okresní branné spartakiády.
• převzali patronát nad oddílem Mladých požárníků 

a nad pionýrskou skupinou Rackové. Uspořádali sta‑
nový tábor v  Rouchovanech. Tato akce se vydařila 
a všem se líbila.

• na pololetním aktivu se předávaly zlaté odznaky ve‑
doucím brigád. Z rostlinné výroby p. Rozvitě Krůzové, 

Štěpánce Řezáčové, Boženě Průdkové, Růženě Režné, 
Martě Baumlové.

• s pionýry, nad kterými měli patronát, se jeli vykoupat 
do Znojma. Také spolu s mladými požárníky navštívili 
Novou huť Kl. Gottvalda. Při zpáteční cestě se zasta‑
vili ve Valašském muzeu v Rožnově pod Radhoštěm.

• brigáda se rozdělila a některé členky odešly do V. IV. 
II kravína.

• u  příležitosti 36. výročí osvobození Československa 
Sovětskou armádou vystoupil ve Velkých Bílovicích 
Poddukelský Ukrajinský lidový soubor, kde byl zástup‑
ce BSP.

• občané Rakvic, Přítluk a Nových Mlýnů tvořili čelo pr‑
vomájového průvodu v Břeclavi.

• na předvolební schůzi představili ze svých řad nejlepší 
kandidáty na poslance – Ing. Milan Horáček, Rajsigl 
Marcelín, Suská Vlasta, Záklasníková Eliška.

• uspořádali výlet po krásách Jihomoravského kraje ‑ 
Moravský kras, Blansko, zámek Rájec nad Svitavou, 
Brněnská přehrada (projížďka parníkem)

• další výlet Olomouc, Prostějov, hrad Bouzov, cestou 
se zastavili u památníku obětem fašismu Javoříčko.

• na pololetním aktivu s. Nečas Jaroslav seznámil pří‑
tomné s činností všech BSP. Soudruh Karel Šedý z OV 
SDR předal čestná uznání a odznaky.
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• na setkání bezpříspěvkových dárců krve převzal člen 
BSP s. Blažek Karel stříbrnou plaketu Dr. Janského za 
20 bezpříspěvkových odběrů krve.

• na celoročním aktivu rozvoje pracovní aktivity před‑
nesla vedoucí brigády s. Konečná Božena závazek 
k 65.výročí VŘSR: plán dodávky mléka ve výši 2. mil. 
166 tisíc litrů splnit na 100%, a celá dodávka bude v I. 
jakostní třídě, 160 brig. hodin odpracujeme na udrže‑
ní čistoty na pracovišti a okolí, 400 hod. odpracujeme 
za nemocné spolupracovnice nad svůj stanovený úkol 
aktivně se budeme zúčastňovat akcí organizovaných 
radou brigád, Národního výboru, NF, zabezpečení 10 
čestných dárců krve.

• na besedě s  účastníky konference KSČ a  16. sjezdu 
se zúčastnili za okres s. Ulehla, za kraj s. Pazderka 
a Ing. Kancírová Dana. Ta informovala o zařízení a vyba‑
vení nově otevřeného Paláce kultury, kde sjezd probíhal.

• za 44 odběrů krve byl odměněn s. Blažek Karel zlatou 
plaketou Dr. Janského a zájezdem do SSSR

• byla navázaná družba s bulharskými družstevníky. Při 
jejich příjezdu byla podávaná večeře ‑ bulharské ná‑
rodní jídlo, v  jídelně v  Přítlukách. Zazpívali jsem si 
bulharské a české národní písně, k tanci hrála skupina 
SSM.

• před budovou farmy členky vysadily tymián a v listopa‑
du sklidily 6 pytlů. Prodaly ho do výkupny léčivých bylin.

• člen brigády s. Blažek Karel se zúčastnil letních OH 
v Moskvě.

• pro pionýry a  mladé požárníky připravovali maškar‑
ní karnevaly, mikulášské besídky a s kulturní vložkou 
besedy se staršími občany. Lampionové průvody vždy 
zakončili opékáním špekáčků na dvoře sokolovny

Iva Neuvirtová
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KRÁSA KRAJE
V koutku jižní Moravy dědinka má rodná,
kolem ní je dokola všude zem úrodná.
Zlaté lány obilí, lahodná réva vinná,
ovoce ze stromů jazýčkům lahodí,
zelenina plna vitamínů bývá.
Jsem ráda ve svém rodném kraji,
kde pálavské vrchy se hvězd dotýkají,
kde spousta zpěvavého ptactva v lužním háji
svoje trylky, jeden přes druhého, štěbetají.
Tady děvčata v hody krásné kroje nosí
a pod hodovú májú verbuňk a vrtěná se tančit musí.
Tady šohajé v krojích krásné písně umí zpívat,
aby se každý hodovník měl na co dívat.
Krásná a líbezná slova moje rety šeptají,
moje srdce se láskou ke všemu vůbec netají.
Ten cit, ta láska sama přišla ke mně,
aby řekla vám, jak krásná je naše země.

Miroslava Průdková



Ve dnech 14. – 27. srpna 2022 proběhl pod záštitou 
organizace YMCA Brno, Klub Rakvice letní dětský tábor 
na téma Vzhůru na palubu. Na cestu na pustý ostrov 
jsme se vydali hned první táborový den.

Prvních pár dní nás potrápilo tropické počasí. S dětmi 
jsme proto tento čas trávili u bazénu dováděním, plavá‑
ním a různými hrami.

Párkrát jsme se vypravili na cestu po ostrově, aby‑
chom poznali zdejší vegetaci. Sžili se s tamní přírodou, 
poznali radosti a strasti života piráta na moři. A samo‑
zřejmě jsme si zahráli spoustu her.

Druhý týden nás bohužel nemile překvapilo deštivé 
počasí. Ale i to jsme zvládli skvěle. Děti se naučily Mor‑
seovu abecedu, základní uzlování, o žití na moři a pirát‑
ství. Naši výpravu jsme zakončili nalezeným pokladem, 
a  hlavně pořádným závěrečným pirátským mejdanem, 
abychom se rozloučili se zdejším okolím ostrova.

Děti, vedoucí a  všichni účastníci tábora si 13denní 
putování na ostrovu za pokladem skvěle užili. Už teď se 
těšíme na další rok!

Přikládáme pár fotek, další informace na facebooko‑
vé stránce YMCA Rakvice.

Děkujeme všem, kteří se zasloužili o zdárný průběh 
a přípravu tábora.

Za YMCA Brno, Klub Rakvice 
Miroslava Hlávková 

Zlatuše Smutná

YMCA BRNO, KLUB RAKVICE 
LETNÍ DĚTSKÝ TÁBOR
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